



## Parliamentary questions

19 July 2012

E-007301/2012

Question for written answer  
to the Commission  
Rule 117  
Dolores García-Hierro Caraballo (S&D)

### ► Subject: International Gibraltar fishing crisis

Answer(s)

The international crisis caused by Gibraltar's refusal to allow fishermen from the Bay of Gibraltar to work close to the Rock affects 300 families in the area who carry out small-scale activities, as fishermen's representatives put the total losses incurred during the two months they have been unable to fish at some EUR 80 000.

The vessels from La Línea and Algeciras fishing these waters are small boats of between 10 and 16 metres with a crew of three to five. They fish for horse mackerel, mackerel, red mullet and clams (*concha fina*) using trammel nets, purse seines and, to a lesser extent, longlines. Some of these types of fishing gear are banned by European legislation and Gibraltar is sticking to this legislation to ban fishing in the bay. Since this gear was regulated, a private agreement has enabled this fleet, which has a minimal catch capacity, to maintain its activity.

There are around 70 small vessels involved in this type of fishing, but no more than 4 vessels leave port each day to fish in the disputed area. The cost of maintaining these vessels fluctuates between EUR 4 000 and 6 000 a month and the shipowners insist that they have to work in order to cover their payments, primarily the fishermen's social security contributions.

53 vessels in this fleet belong to the port of La Línea and a dozen to Algeciras, and the fishermen say they have been fishing the waters of the Andalusian coast between Estepona (Málaga) and the waters close to Gibraltar 'all their lives'.

The 1999 agreement between the fishermen and Gibraltar laid down that fishing was permitted up to 225 metres from the coast for no more than 4 fishing boats and without obstructing the entrance and exit of the openings to the Rock's port. The fishermen have, to date, been living off this agreement.

Given the above, does the Commission intend to take any steps to mediate and resolve the situation?

Original language of question: **ES**

OJ C 228 E, 07/08/2013

Last updated: 9 August 2012

[Legal notice](#)



## Parliamentary questions

27 September 2012

E-007301/2012

**Answer given by Ms Damanaki on behalf of the Commission**

The Commission would refer the Honourable Member to its answer to Written Question **E-006085/2012<sup>(1)</sup>**.

**(1)** <http://www.europarl.europa.eu/plenary/en/parliamentary-questions.html>

OJ C 228 E, 07/08/2013

Last updated: 28 September 2012

**Legal notice**



## Preguntas parlamentarias

19 de julio de 2012

E-007301/2012

**Pregunta con solicitud de respuesta escrita  
a la Comisión  
Artículo 117 del Reglamento  
Dolores García-Hierro Caraballo (S&D)**

### ► Asunto: Crisis internacional por la pesca en Gibraltar

Respuesta(s)

La crisis internacional abierta por la negativa de Gibraltar a que los pescadores de la bahía de Algeciras trabajen junto al Peñón afecta a 300 familias de la zona con una pequeña actividad. De hecho, las pérdidas durante estos dos meses en los que no han podido faenar, según los responsables pesqueros, son de 80 000 euros.

Las traíñas de La Línea y Algeciras que faenan en estas aguas, son embarcaciones de entre 10 y 16 metros con entre tres y cinco tripulantes. Se dedican a la pesca del jurel, caballas, salmonetes y al marisqueo de la concha fina. Para ello, utilizan las artes de tras mallo, redes de cerco y en menor medida, palangre. Algunas de estas artes están prohibidas por la legislación europea y a ello se aferra Gibraltar para impedir que faenen en la bahía. Desde que se regularon las artes, un acuerdo privado permitía mantener la actividad de esta flota, que tiene mínima capacidad de capturas.

A esta pesca se dedican unos 70 barcos artesanales, pero en la zona de conflicto no salen a faenar más que cuatro a diario. El mantenimiento de estos pesqueros oscila entre los 4 000 y los 6 000 euros mensuales y los armadores insisten en que necesitan trabajar para hacer frente a los pagos, principalmente de la seguridad social de los marineros.

De la flota artesanal, 53 barcos pertenecen al puerto de La Línea y una docena al de Algeciras, faenan en aguas del litoral andaluz entre Estepona (Málaga) y las aguas próximas a Gibraltar «de toda la vida», como dicen los pescadores.

El acuerdo de 1999 entre los pescadores de Gibraltar disponía que se podría faenar a 225 metros de la costa, en un número no superior a 4 barcos y sin obstaculizar la entrada y salida en las bocanas del puerto del Peñón de este pacto han estado, hasta ahora viviendo los pescadores.

Ante estos hechos, ¿tiene pensado la Comisión tomar alguna medida para mediar y resolver esta situación?

DO C 228 E de 07/08/2013

Última actualización: 10 de agosto de 2012

**Aviso jurídico**



## Preguntas parlamentarias

27 de septiembre de 2012

E-007301/2012

### Respuesta de la Sra. Damanaki en nombre de la Comisión

La Comisión remite a Su Señoría a la respuesta dada a la pregunta escrita E-006085/2012<sup>(1)</sup>.

(1) <http://www.europarl.europa.eu/plenary/en/parliamentary-questions.html>

DOC 228 E de 07/08/2013

Última actualización: 5 de octubre de 2012

Aviso jurídico